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1. Avaus 
 
Puheenjohtaja avasi kokouksen ja toivotti osallistujat tervetulleiksi. Edellisen kokouksen (17.11.2008) jälkeen 
verkosto on kokoontunut Lounais-Suomen ympäristökasvatusstrategiaa valmistelevaan työseminaariin 
(6.5.2009) ja Kankaanpään verkostotapaamiseen (28.5.2009). 
 
 
2. Ahlaisten ajankohtaiset ympäristöhankkeet 
 
Regina Wittsberg esitteli alueella toteutettuja hankkeita. Muun muassa kokouspaikan, Ahlaisten Vanha-
Putajan rakennuksia ja ympäristöä on kunnostettu talkootyönä sekä hankerahoituksella. Lisäksi alueen eri 
yhdistykset ovat mm. rakentaneet leikkikentän, vesikasvien niittokoneen ja kirkkoveneen hankerahoituksen 
tuella. Hankkeiden ja aktiivisen toiminnan ansiosta Ahlainen on saatu nostettua aiempaa paremmin yleiseen 
tietoisuuteen. Tällä hetkellä ajankohtainen hanke on kylätalon / juhla- ja liikuntatilan ja kokoontumispaikan 
saaminen kylään. Kylätalon rakentaminen on tarkoitus aloittaa vuoden 2009 aikana. 
 
Toinen valmisteilla oleva hanke on Ahlaisten vesistöjen kunnostus. Ahlaisten halki kulkevissa jokiuomissa on 
tapahtunut 1950-60-luvun ruoppaustöiden myötä paljon muutoksia ja umpeutumista, jotka edellyttävät kun-
nostustöitä, mikäli joen virkistyskäyttöedellytyksiä halutaan ylläpitää ja parantaa. Alueen vesistöjen kunnos-
tustarpeita on esitelty muistion liitteessä 1. Kunnostusten suunnitteluun on haettu MAKE-rahoitusta Satakun-
nan TE-keskukselta. Hankkeen hakijana on Porin kaupungin tekninen palvelukeskus.  
 
Lisätietoa Ahlaisten kylästä www.ahlainen.fi.  
 
 
3. Ympäristötietoisuus ja –kasvatusverkoston toiminta 2010 
 
Minna Uusiniitty-Kivimäki esitteli ehdotuksen verkoston toimintasuunnitelmaksi (liite 2). Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Ympäristöntutkimuksen ja ympäristötiedon levittämisen teemaviikko kouluissa toteutetaan siten, että verkos-
tossa mukana olevat tahot, jotka ovat kiinnostuneita osallistumaan teemaviikon toteutukseen (esim. SEKK, 
SLL Satakunnan piiri, Pyhäjärvi-instituutti/VOPPE-hanke jne), etsivät "kummikouluja", joiden kanssa yhteis-
työssä tutustuvat johonkin paikalliseen kohteeseen tai tutkimukseen ja tekevät tästä yhteistyössä paikallis-
lehden kanssa jutun.  
 
 
4. Ympäristö ja media –koulutuksen järjestäminen  
 
Verkostossa on noussut esiin median edustajien ja ympäristötoimijoiden vuorovaikutuksen lisääminen ja 
parantaminen koulutuksen avulla. Koulutus järjestetään osana verkoston toimintaa vuonna 2010. Pieni val-
misteluryhmä kootaan työstämään eteenpäin alustavia ideoita (liite 3). 
 
 
5. Selkämeren teemavuosi päättymässä 
 
Pirjo Pihlainen kertoi teemavuoden loppuvaiheen keskeisistä tapahtumista ja Selkämeri-työstä teemavuoden 
jälkeen: 
 
Valtioneuvosto on tehnyt Selkämeren kansallispuistosta periaatepäätöksen ja kansallispuiston perustamisen 
valmistelu jatkuu. Samaan aikaan käynnistymässä ovat Selkämeren vedenalaisen luonnon monimuotoisuu-
den inventointityö sekä Selkämeren yhdennetyn hoidon ja käytön suunnitteluprosessi. Selkämereen liittyvää 
tutkimustoimintaa pyritään edistämään myös muilla rintamilla ja Selkämeren tilan parantamista jatketaan niin 

http://www.ahlainen.fi/


        
SATAVESI-ohjelman kuin Turun ja Helsingin kaupunkien käynnistämän Itämerihaasteenkin kautta. Selkäme-
ri tulee jatkossa näkymään esimerkiksi tekeillä olevassa Lento yli Selkämeren –luontodokumentissa ja tee-
mavuoden aikana syntyneen Selkämerilaulun kautta. Satakuntaliiton julkaisusarjaan laaditaan parhaillaan 
julkaisua teemavuoden toteutuksesta ja teemoista. 
 
Minna Uusiniitty-Kivimäki esitteli Emilia Tommilan laatiman vaikuttavuustutkimuksen tuloksia (liite 4). 
 
 
6. Vesiensuojelun ja vesistökunnostuksen oppimisverkosto VOPPE: hankkeen tilanne 
 
Marjo Tarvainen esitteli VOPPE-hankkeen tilannetta (liite 5). 
 
 
7. Ajankohtaista 
 
 Satakunnan luonnonsuojelupiirin luontokerhohanke 
 
Ilona Hankonen kertoi puolivuotisesta (tammikuu-kesäkuu 2010) Luontoystäväksi–hankkeesta:  
 
Leader-rahoitteisessa hankkeessa pidetään alakouluikäisille lapsille luontokerhoja. Kesällä toteutetaan luon-
toleiri ja lisäksi tuotetaan sisältöä internetiin. Kerhot toimivat kyläkouluilla alustavan suunnitelman mukaan 
Noormarkussa, Eurajoella ja Raumalla (3 kerhoa, noin 10 lasta/kerho, 3-6 lk). Kerhoissa keskitytään luon-
nontuntemukseen ja luontoharrastukseen sekä tehdään tutuksi Suomen luonnonsuojeluliiton toimintaa. Tar-
koituksena on lähestyä kouluja siten, että hankkeen materiaalit tulisivat myös koulujen käyttöön. Toiminnalle 
on Satakunnassa tilausta, sillä SLL:n Satakunnan piiristä kerhotoiminta on puuttunut kokonaan, eikä myös-
kään Luontoliitolla ole täällä paikallispiiriä. Vastaavaa toimintaa tarvittaisiin myös kaupunkialueille. 
 
 Lounais-Suomen ympäristökasvatusstrategian valmistelu 
 
Laura Puolamäki kertoi strategian valmistelutilanteesta. Strategiaa on valmisteltu maakunnittain Satakunnan 
ja Varsinais-Suomen erityispiirteiden esilletulon varmistamiseksi. Maakunnissa tehty työ on yhdistetty yhdek-
si yhteiseksi strategiaksi, joka sisältää kuusi tavoitetta. Strategialuonnoksesta on vastikään pyydetty kom-
mentteja lounaissuomalaisilta organisaatioilta varsin laajalti.  
 
Strategian tavoitteet ovat: 

1. Satakunnassa ja Varsinais-Suomessa toimii pysyvä ympäristötiedon hallinnan organisaatio 
2. Ympäristökasvatukseen liittyvä koulutus ja tiedottaminen on vakiintunutta ja sisältyy eri kouluastei-

den opetussuunnitelmiin. Eri toimipaikoilla ja työyhteisöillä, kuten kouluilla, päiväkodeilla ja toimistoil-
la on toimiva ympäristöhallintajärjestelmä, joka ohjaa työntekijöitä kestävän kehityksen mukaiseen 
toimintaan. Vihreä lippu tai muu ulkoinen tunnus on 30 %:lla maakuntien kouluista ja päiväkodeista. 

3. Yhteiskunnalliset olosuhteet ja asenneilmapiiri kunnissa ovat sellaiset, että asukkaiden on helpompi 
osallistua kuntasuunnitteluun ja tehdä kestävän kehityksen mukaisia valintoja. 

4. Useat eri toimijat tunnistavat ympäristökasvatuksen työssään. Ympäristökasvatuksen menetelmät 
ovat vakiintuneet ja niitä osataan hyödyntää ympäristövastuullisen elämäntavan omaksumisessa, 
kuten kestävässä kuluttamisessa, energiankäytössä ja muissa arkipäivän valinnoissa. 

5. Lasten, nuorten ja aikuisten luonto- ja ympäristösuhde on vahvistunut ja oma lähiympäristö koetaan 
tärkeänä. Luonto- ja ympäristökoulutusta antavien tahojen määrä kattaa koko Lounais-Suomen. 

6. Yhteistyö median ja ympäristökasvatuksen ja muiden ympäristöalan toimijoiden kanssa on laajaa ja 
ympäristötietoa tarjotaan monipuolisesti ja kansantajuisesti. 

 
 Satakunnan ympäristökouluhankkeen kuulumiset 
 
Laura Puolamäki kertoi hankkeen kuulumisia:  
 
Hanke jatkuu vuoden 2010 loppuun. Viimeisenä vuotena kohdekuntina ovat Pori, Rauma, Säkylä ja Huitti-
nen. Porissa on tehty kuluneena vuotena paljon kulttuuriympäristöihin liittyvää työtä, Raumalla taas on toteu-
tettu yhteinen näyttely merimuseon kanssa sekä yleisöluentoja. Köyliössä toteutettiin jääkauden jäljet –
opetuspaketti ja Kankaanpäässä osayleiskaavatyöhön liittyvä selvitys nuorten kokemuksista kotikaupungis-
taan. 
 
 SATAVESI-ohjelman kuulumiset 
 
Minna Uusiniitty-Kivimäki kertoi SATAVESI-ohjelman ajankohtaisista asioista (liite 6). 
 
 



        
8. Muut asiat 
 
Muita asioita ei ollut. 
 
 
9. Seuraava kokous 
 
Seuraava kokous pidetään torstaina 18.2. klo 9 alkaen. 
 
 
10. Kokouksen päättäminen 
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.45. 
 
 
Muistion laati 
15.1.2010 
Minna Uusiniitty-Kivimäki 
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